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§ 44 Godkännande av dagordning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna dagordningen med nedanstående tillägg. 

Ärende 
Tillägg: 
Nr 20: Initiativärende om att avsluta samarbetet med ABF Hofors och stoppa de ekono-
miska bidragen 

Dnr  
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§ 45 Information Edsken strand 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tacka för informationen. 

Ärende 
Kommunen har i sin framtidsstrategi sjönära tomter som en prioriterad fråga. Ett nytt pro-
jektinitiativ har nu gjorts gällande nytt strandnära hållbart bostadsområde vid Edsken. En 
ansökan för att utreda förutsättningarna för detta har lämnats in. 

Beslutsunderlag 
Muntlig information Kjell Johansson, VD Entré Hofors 
 

Dnr  
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§ 46 Översyn Entré Hofors 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna utvärderingen.  

Ärende 
I budgetbeslutet för år 2020 beslutade Kommunfullmäktige att Entré Hofors verksamhet 
skulle utvärderas. Denna utväring är gjord i form av en självvärdering som VD för Entré Ho-
fors ansvarat för. Den lyfter de arbetsområden och projekt föreningen ansvarat för och 
utvärderar respektive område.  
 
Förvaltningens bedömning är att verksamheten fungerar väl och att de gör ett gott arbete 
för att förbättra förutsättningarna för Hofors att växa och utvecklas. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block, Kommunchef, 2021-04-15 
Utvärdering Entré Hofors 
KSAU 2021-05-04/ § 42 
Muntlig information, Kjell Johansson, VD Entré Hofors 

Expedieras 
Entré Hofors 
Akten 
 

Dnr 2019/72 
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§ 47 Uppföljning av nämndernas och styrelsens handlingspla-
ner för arbetet med nationella minoriteters rättigheter 
2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna uppföljningen av Socialnämndens, Barn- och ut-
bildningsnämndens samt Kommunstyrelsens arbete med nationella minoriteters rättighet-
er 2020. 

Ärende 
Under våren 2020 antog Socialnämnden, Barn- och utbildningsnämnden samt Kommunsty-
relsen sina respektive handlingsplaner för hur de skulle arbeta med minoriteters rättighet-
er 2020. Handlingsplanerna arbetades fram utifrån Kommunfullmäktiges beslut om att anta 
ett minoritetspolitiskt program för kommunen samt bestämmelserna i Minoritetslagen. 
Målen som fastställdes i handlingsplanerna var att öka kunskaperna inom organisationen 
om nationella minoriteters rättigheter och kommunens åtagande som förvaltningsområde 
för finska samt att det skulle finnas tillgänglig, begriplig och inkluderande information till 
invånarna. 
 
Enligt kommunens minoritetspolitiska program är det Kommunstyrelsen som följer upp sitt 
eget och nämndernas handlingsplaner. Nämnderna har utifrån detta överlämnat till Kom-
munstyrelsen skriftliga rapporter över sitt arbete under 2020. Ett förslag till uppföljnings-
rapport har upprättats för Kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Linda Höglin, Kanslichef, 2021-03-02 
Uppföljningsrapport, Socialnämnden, 2021-02-18 
Uppföljningsrapport, Barn- och utbildningsnämnden, 2021-03-08 
Förslag till uppföljningsrapport för Kommunstyrelsen 
KSAU 2021-05-04/ § 40 
Muntlig information Jenny Hammar, samordnare 

Expedieras 
Barn- och utbildningsnämnden 
Socialnämnden 
Samordnaren 
Akten 
 

Dnr 2020/25 
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§ 48 Handlingsplan för arbetet med nationella minoriteters 
rättigheter 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta 2021 års handlingsplan för arbetet med nationella mi-
noriteters rättigheter. 

Ärende 
Enligt kommunens minoritetspolitiska program ska nämnder och styrelsen årligen anta 
handlingsplaner för hur arbetet med minoriteters rättigheter ska ske. Förslag till Kommun-
styrelsens handlingsplan för 2021 har arbetats fram tillsammans med representanter från 
Kommunstyrelsens verksamheter och med kommunens samrådsgrupp för finsk förvaltning. 
 
I april 2020 antog Kommunstyrelsen sin handlingsplan för 2020 års arbete. Prioriterade 
områden var då att arbeta med kompetenshöjande insatser och att informera de nationella 
minoriteterna om deras rättigheter och vilka tjänster kommunen erbjuder. Under året 
tvingades kommunens verksamheter att delvis prioritera om sitt arbete, till stor del på 
grund av Covid -19 och de planerade åtgärderna kunde inte genomföras fullt ut. Därför 
föreslås nu de planerade åtgärderna i 2020 års handlingsplan följa med in i 2021 års hand-
lingsplan. 
 
För att Hofors kommun ska kunna leva upp till gällande lagstiftning och uppfylla det minori-
tetspolitiska programmet är kunskap en grundläggande förutsättning. Att förtroendevalda, 
chefer och medarbetare har en god kunskap om nationella minoriteters rättigheter ökar 
även möjligheterna för de nationella minoriteterna att kunna ta del av sina rättigheter. 
Arbetet med kunskapshöjande insatser behöver även bli hållbart över tid så att kommunen 
fortsatt ska kunna säkerställa att goda kunskaper finns och att alla chefer har fortsatt kän-
nedom om nationella minoriteters rättigheter.  
 
En annan förutsättning för att de nationella minoriteterna ska kunna hävda sin rätt är att 
de har kunskap om sina rättigheter. Som skyldighetsbärare är det Hofors kommuns ansvar 
att informera om dessa rättigheter samt om vilka tjänster kommunen erbjuder. 

Ekonomisk kalkyl 
Vissa kostnader finns budgeterade för inom ramen för det statsbidrag som kommunen er-
håller som förvaltningsområde för finska. Övriga kostnader beräknas kunna täckas inom 
verksamheternas befintliga ramar. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Linda Höglin, Kanslichef 2021-03-01 
Förslag till handlingsplan för kommunstyrelsens arbete med minoriteters rättigheter 2021 
KSAU 2021-05-04/ § 41 

Dnr 2021/22 
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Muntlig information Jenny Hammar, samordnare 

Expedieras 
Chefer inom kommunstyrelsen  
Samordnare  
Akten 
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§ 49 Information ekonomi 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna informationen. 

Ärende 
Kommunstyrelsen informeras om: 

 Prognos 2021 

Beslutsunderlag 
Muntlig information Yuval Chulati, ekonomichef 
 

Dnr  
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§ 50 Fastställande av skattesats 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att fastställa Hofors kommuns 
utdebitering år 2022 till 22,86 per skattekrona. 

Reservation 
Samuel Gonzalez Westling (V) reserverar sig mot beslutet till fördel för sitt förslag. 

Ärende 
Skattesatsen är tillsammans med befolkningsunderlaget grunden för den 
skattebas som finns i kommunen och skall svara upp till behoven inom 
verksamheterna. 
 
Enligt kommunallagens 11 kapitel § 8 ska styrelsen upprätta förslag till budget före oktober 
månads utgång. Om det finns särskilda skäl till det, får budgetförslaget upprättas i novem-
ber månad. I så fall skall styrelsen före oktober månads utgång föreslå skattesatsen för den 
kommunalskatt som ingår i den preliminära inkomstskatten under det följande året. Beslut 
om skattesatsen ska i detta fall fastställas av Kommunfullmäktige senast under november 
månad. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Yuval Chulati 2021-05-05 

Beslutsförslag under mötet 
Samuel Gonzalez Westling (V) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommun-
fullmäktige att höja utdebiteringen år 2022 med 75 öre. 
 
Linda-Marie Anttila (S) och Anders Björk (HOP) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att 
föreslå Kommunfullmäktige att fastställa Hofors kommuns utdebitering år 2022 till 22,86 
per skattekrona. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut; Samuel Gonzalez Westlings (V) 
förslag samt Linda-Marie Anttilas (S) m.fl. förslag. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och konstaterar att Kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Linda-Marie 
Anttilas (S) m.fl. förslag. 

Expedieras 
Akten 
Ekonomifunktionen 

Dnr 2021/45 
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§ 51 Budget 2022, Plan 2023-2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att fastställa Socialdemokrater-
nas, Liberalernas, Centerpartiets och Hoforspartiets förslag till budget 2022 samt plan 
2023-2024. 
 
Margon Johansen (SD) och Annika Sjögren (KD) deltar inte i beslutet 

Reservation  
Samuel Gonzalez Westling (V) reserverar sig mot beslutet till fördel för sitt förslag. 

Ärende 
Budget 2022 samt plan 2023-2024, har tagits fram. I budgetförslaget ligger en oförändrad 
utdebitering på 22,86 kr. Till grund för beräknade skatteintäkter ligger SCB:s befolknings-
prognos per sista december 2020 med prognos för 2022 där bedömningen är att invåna-
rantalet ligger på 9 570 invånare. För 2022-2023 förväntas befolkningen enligt SCB-
prognosen att vara något lägre, med 9 566 invånare år 2023 respektive 9 568 invånare år 
2024. 
 
År 2022 uppgår kommunens ekonomiska utrymme, i form av skatter, bidrag och finans-
netto, till 662,4 mkr dvs en ökning med 13,6 mkr, ca 2,1 % jämfört med budget 2021. Av 
detta utrymme har 646,3 mkr fördelats i slutliga ramar vilket är 14,6 mkr högre än budget 
2021. Ett resultat på 16,1 mkr har budgeterats. 
 
Enligt SKR:s prognos pekar den svenska ekonomin mot en stark återhämtning 2021 och 
även under 2022 räknar SKR med hög tillväxt, såväl för BNP som för sysselsättningen. Efter 
nedgången i produktion och sysselsättning 2020 följer därmed flera år av obruten konjunk-
turuppgång. 
 
Som tidigare år har behov och önskemål varit större än resurserna i budgeten och därför är 
det viktigt i den allt tuffare ekonomiska situationen att nämnderna vidtar olika former av 
omprioriterings- och besparingsåtgärder, samtidigt som kvaliteten måste bibehållas och 
verksamheten utvecklas. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Yuval Chulati, ekonomichef 2021-05-10 
Budget 2022, plan 2023-2024 

Beslutsförslag under mötet 
Samuel Gonzalez Westling (V) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommun-
fullmäktige att fastställa Vänsterpartiets förslag till budget. 
 

Dnr 2021/26 
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Linda-Marie Anttila (S) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäk-
tige att fastställa Socialdemokraternas, Liberalernas, Centerpartiets och Hoforspartiets för-
slag till budget 2022 samt plan 2023-2024. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut; Samuel Gonzalez Westlings (V) 
förslag samt Linda-Marie Anttilas (S) förslag. Ordförande ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att Kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Linda-Marie Anttilas (S) för-
slag. 

Expedieras 
Akten 
Kommunstyrelsen 
Socialnämnden 
Barn- och utbildningsnämnden 
Ekonomifunktionen 
 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 14 
(30) 

 Kommunstyrelsen  

 2021-05-18  

 

Justerare Utdragsbestyrkande 

 

§ 52 Initiativärende om stigen till Nordgrensgården 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bifalla initiativärendet om att åtgärda stigen till Nordgrens-
gården.  

Ärende 
Hoforspartiet har inkommit med ett initiativärende om att den stig som löper från bo-
stadsområdet vid korsningen Storängsgatan-Hagmarksgatan mot ridanläggningen Nord-
grensgården behöver åtgärdas.  
 
Efter besök på platsen och samtal med Hofors Ridsällskap framgår tydligt att detta behöver 
åtgärdas snarast möjligt då denna stig är mycket flitigt använd. Under den stund vid besö-
ket på en vardagsförmiddag passerade ett 20-tal personer allt i från de som rastar hundar, 
vanliga promenader, joggare, stavgångare och hästekipage.  
 
Åtgärderna som planeras är dikning, ett rör för att avleda vattnet samt att grusa upp en bit 
av gångstigen. Detta kommer att åtgärdas nu under våren 2021.  

Ekonomisk kalkyl 
Då kostnaden beräknas till ca 13 500 kr och får med det bedömas som relativt ringa så kan 
den hanteras inom Fritids driftsbudget för 2021.  

Beslutsunderlag 
Initiativärende, 2021-02-01 
Tjänsteskrivelse Sarah Winges Fritidschef, 2021-04-21 
KSAU 2021-05-04/ § 45 

Expedieras 
Akten  
 

Dnr 2021/13 
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§ 53 Tolkning av arvodesreglementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse initiativärendet besvarat. 
 
Margon Johansen (SD) deltar inte i beslutet. 

Jäv 
Samuel Gonzalez Westling (V) deltar inte i ärendet på grund av jäv. 

Reservation 
Samuel Gonzalez Westling (V) reserverar sig mot besluten om jäv (se bilaga). 

Ärende 
Anne Persson (HOP) har inkommit med ett initiativärende om tolkning av arvodesregle-
mentet. Där framförs bland annat att: 
Kommunfullmäktige beslutade om arvodesreglementet 2018-05-29. Arvodesreglementet 
säger: "l Hofors kommun har alla förtroendevalda som innehar ett politiskt uppdrag på 
minst 40 % titeln råd (kommunalråd eller oppositionsråd.)" Tolkning skedde i kommunsty-
relsen 2019-02-26. Kommunstyrelsen beslutar att formuleringen "Rollen som oppositions-
råd kan om det finns överenskommelse hos oppositionspartierna delas i två lika stora tjäns-
ter" ska tolkas som att rollen som oppositionsråd kan om det finns överenskommelse hos 
majoriteten av oppositionspartierna delas i två lika stora tjänster. 
 
Oppositionsrådet i Hofors kommun erhåller 30 % i arvode som oppositionsråd och ger res-
terande 10 % av det tilltänkta arvodet på 40 % till en ledamot i annat oppositionsparti. 
 
Hoforspartiet tycker det är anmärkningsvärt att ett valtekniskt samarbete leder till att en 
politiker avlönas med 10 % av det oppositionsråd som kommunfullmäktige valt, dels då den 
fördelningen inte är antagen i arvodesreglementet och dels då beslutet inte fattats av full-
mäktige. 
 
Utifrån detta föreslår Persson att: 

 en beredning tillsätts och reder ut om fördelning av oppositionsrådets arvode och 
tjänst genomförts korrekt 

 arvodesreglementets del gällande oppositionsrådets tjänst därefter ska tolkas på 
nytt utifrån det resultat som beredningen kommit fram till 

 
Kommunstyrelsen beslutade att överlämna ärendet till kommunchefen för beredning. 
Kommunchefen har gett uppdraget till kommunjuristen i Falun (som Hofors kommun har 
avtal med) att göra en granskning utifrån det som framkommer i initiativärendet. I yttran-
det lämnas följande bedömning: 
 

Dnr 2021/34 
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”Kommunen har såvitt förståtts valt ett oppositionsråd på 40 procent, med ett utrymme att 
en fördelning av den posten kunde delas lika om det finns en överenskommelse om det 
mellan oppositionspartierna. Skrivningen i sin helhet är otydlig i sin helhet utifrån kommu-
nallagens regler om arvoden med mera. Någon form av överenskommelse har träffats mel-
lan oppositionsrådet (M) och företrädare för (V) om att V skulle erhålla 10 procent av det 
arvode som oppositionsrådet skulle få. Enligt kansliet skedde den första överföringen mel-
lan partierna i november 2019. Min bedömning är att överenskommelsen mellan ovan 
nämnda partier strider mot fullmäktiges beslut om arvodesreglemente.” 
Ärendet har tidigare inte varit uppe för tolkning i vare sig KSAU, KS eller KF. Det enda for-
mella beslut som fattats är att kommunchefen beslutat att lönekontoret ska dela upp arvo-
det på det sätt som framgår ovan. Dialog i ärendet har främst förts med representanterna 
för V och M men även med kommunstyrelsens ordförande.  
 
Förvaltningen har inget att invända mot kommunjuristens bedömning och kommunchefen 
har direkt efter denna granskning beslutat att ovan nämnda uppdelning av arvodet ska 
upphöra snarast möjligt. Detta har också meddelats berörda parter och personalfunktion-
en. Eftersom inget politiskt beslut fattats i ärendet bedömer förvaltningen att inget nytt 
politiskt beslut behöver fattas.  

Ekonomisk kalkyl 
Kommunen har inte lidit några ekonomiska men av denna överenskommelse.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse kommunchef Jonatan Alamo Block 2021-04-29 
Granskning av kommunjurist Leif Nilsson ”Beslut om arvode av kommunfullmäktige och 
dess rättsföljd. Kommunallagen (2017:725)” 2021-04-25 
KS 2021-03-30 § 43 Initiativärende om tolkning av arvodesreglementet 
Muntlig information Jonatan Alamo Block, kommunchef 

Beslut om jäv 
Linda-Marie Anttila (S) och Anders Björk (HOP) föreslår att Samuel Gonzalez Westling (V) 
ska anses jävig. Samuel Gonzalez Westling (V) föreslår att han själv inte ska anses jävig och 
att i det fall han anses jävig ska även Anne Persson (HOP) anses jävig. Anne Persson (HOP) 
föreslår att hon själv inte ska anses jävig. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att Samuel Gonzalez Westling (V) ska anses jävig och att Anne 
Persson (HOP) inte ska anses jävig. 

Expedieras 
Akten 
Moderaterna Hofors-Torsåker 
Vänsterpartiet Hofors 
Lönekontoret 
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§ 54 Besvarande av medborgarförslag om minimitappning i 
Lugneån 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget om minitappning i Lugneån. 

Ärende 
Ett medborgarförslag har inkommit om att kommunen ska fatta beslut om en minimitapp-
ning av vatten till Lugneån om minst 200 liter per sekund oavsett årstid. Detta för att, enligt 
förslagsställarna, kunna bibehålla och förstärka naturkvalitéerna som finns i området. 
 
Regeringen har beslutat att Sverige skall bli ett fossilfritt välfärdsland. Senast 2045 skall 
Sverige inte ha några nettoutsläpp av växthusgaser i atmosfären. Vattenkraft är bra för 
produktion av förnyelsebar el som det finns ett ökat behov av i samhället.  
 
Sverige ska ha ett robust elsystem, med en hög leveranssäkerhet, en låg miljöpåverkan och 
el till konkurrenskraftiga priser. År 2040 ska elproduktionen vara 100 procent förnybar och 
energianvändningen ska 2030 vara 50 procent effektivare än 2005. Regeringens målsätt-
ning är 100 procent förnybar energi.   
 
Behovet av effekt och energi i elnäten kommer att öka avsevärt till 2040. Det beror bland 
annat på en ökad elektrifiering inom industrin, serverhallar, ökad befolkning, elektrifiering 
av fordon med mera. Produktionen i Dammfallet bidrar till både energi och effekt i elnätet. 
Detta är helt i linje med vad våra politiker och myndigheter vill. Förslaget på minimitapp-
ning på 200 l/s oavsett årstid är inte rimligt med hänsyn till den årliga tillgången på vatten. 
Det kommer alltid att finnas perioder med högre flöden, men Hoån är ett relativt litet vat-
tendrag och då har 200 l/s för stor påverkan. 
 
200 l/s hade varit 1/3 av tappningen från Hyn år 2013. Under ett torrår som 2013 skulle 
nivån i Hyn sjunka med 0,8m bara på grund av tappningen i Lugneån, vilket på sommaren 
skulle påverka fritidshusägare, bad och båtliv. 
 
Kommunstyrelsen arbetar idag med en översyn av översiktsplanen och tycker det helt klart 
är intressant om vi kan lyfta in området kring Lugneån och se över möjligheten att utveckla 
stigar och ev vindskydd i området, även om det i första hand inte blir för fisket, utan mer 
för naturupplevelse och friluftsliv. Kommunen är inte markägare här utan det är Svea skog 
så det krävs även tillåtelse från markägaren om vi ska sätta upp skyltar och anlägga/bygga 
rastplatser. 

Dnr 2019/76 
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Ekonomisk kalkyl 
Ett år med normal tillgång till vatten och en minimitappning på 200 l/s skulle produktions-
bortfallet vara över en miljon kWh vilket motsavarar nästan 10 % av Kommunkoncernens 
totala elförbrukning. Rent ekonomiskt skulle det innebära ett intäktsbortfall på:  

 200 000 kr vid ett elpris på 20 öre/kWh  

 1 000 000 kr vid ett elpris på 100 öre/kWh  
 
Elpriserna är just nu historiskt låga, men det beror framförallt på Covid-19 och den hydro-
logiska balansen i det nordiska elsystemet. År 2019 fick vi i snitt 42 öre/kWh. År 2013 fick vi 
ca 32 öre/kWh. Detta kan påverka den framtida kommunala ekonomin och investeringar 
som behövergöras. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Per Lindholm Verksamhetsutvecklare 2021-03-18 
Remissvar Lugneån Håkan Wängelin Hoåns kraft 2020-06-03  
Medborgarförslag 2019-09-17 
KSAU 2021-05-04/ § 46 

Expedieras 
Kommunfullmäktige 
Hoåns kraft 
Förslagsställare 
Akten 
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§ 55 Besvarande av motion om drogfri skolavslutning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet för att inhämta yttrande från Social-
nämnden. 

Ärende 
Linda-Marie Anttila (S), Torbjörn Nordström (L) och Hans Larsson (C) har inkommit med en 
motion där de föreslår att kommunen åter ska införa drogfri skolavslutning enligt tidigare 
modell. De föreslår att ansvaret ska ligga under Kommunstyrelsen och kommunens Brotts-
förebyggande råd och att budget årligen avsätts för detta. Förslaget har skickats på remiss 
till Barn- och utbildningsnämnden och de har i sitt yttrande ställt sig positiva till förslaget i 
sin helhet.  
 
Förvaltningen föreslår att Hofors kommun ska arbeta för att införa en drogfri skolavslut-
ning igen med samma struktur som tidigare enligt Hoforsmodellen, där ungdomarna hade 
stor delaktighet och mycket inflytande på arrangemangets innehåll. Ett upplägg som tidi-
gare var mycket uppskattat och mellan 400-600 personer deltog i den drogfria skolavslut-
ningen. Ett koncept som idag har försvunnit och vi kan tyvärr konstatera att senaste årens 
skolavslutningar åter har inneburit fylla och förstörelse vid sjöar samt polisingripanden. 
 
En nysatsning på drogfri skolavslutning skulle ge våra ungdomar goda förutsättningar för en 
lugnare och tryggare skolavslutning och troligtvis så får det också med sig att flera debute-
rar senare med alkohol, vilket också det har mycket positiva följder. 

Ekonomisk kalkyl 
Arrangemanget och dess budget föreslås ligga under kommunstyrelsen och Brottsförebyg-
gande rådet. Medel ska avsättas i kommande budget och ska öronmärkas. En årlig kostnad 
på 200 000 kr.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, Anders Holmkvist, säkerhetschef, 2020-12-10   
Yttrande BUN, 2020-05-11 
Motion angående Drogfri skolavslutning , 2019-11-06 
KSAU 2021-05-04/ § 47 

Beslutsförslag under mötet 
Kenneth Axling (S) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet för att 
inhämta yttrande från Socialnämnden. 

Expedieras 
Barn och utbildningsnämnden 
Socialnämnden 

Dnr 2019/96 
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§ 56 Besvarande av motion om inrättande av en Coronakom-
mission 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Ärende 
Samuel Gonzales Westling (V) har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att Hofors 
kommun skyndsamt tar initiativ till inrättandet av en Coronakommission med uppdrag att 
analysera pandemihanteringen. 
 
Bakgrunden är den nationella Coronakommissionen som analyserade Sveriges hantering av 
Coronapandemin och den första rapporten om äldreomsorgen. Motionären framhåller att 
de brister och problem som påtalas i rapporten gäller också Hofors. Kommissionen skulle ta 
ett helhetsgrepp över kommunens hantering och bestå av representanter från högskolan, 
fackföreningarna, regionen, näringsliv och det civila samhället. Viktiga frågor att hantera 
skulle vara: 

 Vad hade kunnat minska den allmänna smittspridningen 

 Tillgången till skyddsutrustning, bemanning och kvalitet i både sjukvård och 

 äldreomsorg  

 Stöd till det lokala närings- och föreningslivet samt 

 samverkan mellan regionen och kommunen när det gäller äldreomsorgen  
 
Utifrån detta ska kommissionen ta fram förslag och underlag för hur de olika aktörerna kan 
agera för att bygga upp strukturer som förebygger och förhindrar att vi hamnar i samma 
situation igen vid kommande kriser som kan vara av helt andra slag. 
 
Förvaltningen delar helt motionens tankar om behovet av en dylik kommiss-
ion/utvärdering. Vår bedömning är att Hofors hanterat många frågor kring Coronapande-
min på ett bra sätt. Men samtidigt finns det saker som vi missat. Det är viktigt att lära sig av 
både framgångarna och misstagen så att en liknande situation kan hanteras ännu bättre. 
Förvaltningen vill lyfta fram att det är viktigt att samtliga organisatoriska delar av krisled-
ningsarbetet granskas; enhetsnivå, verksamhetsnivå, kommunledningsnivå och politisk 
ledningsnivå. Samtidigt är det svårt för de inblandade aktörerna att själva se vad som fun-
gerat bra eller dåligt. Förvaltningen föreslår därför att denna kommission ska ledas av per-
soner som inte varit inblandade i det direkta arbetet. Nuvarande kommunchef kommer att 
lämna sitt uppdrag den 1 augusti och rekrytering av en ny kommunchef har påbörjats. Vi-
dare har krisledningsnämnden varit ytterst ansvarig för krishanteringsarbetet. Oppositions-
rådet har inte varit en del av krisledningsnämnden. Därför föreslår förvaltningen att ge den 
nya kommunchefen i uppdrag att tillsätta en Coronakommission under ledning av opposit-
ionsrådet. 

Dnr 2021/4 
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Ekonomisk kalkyl 
Kommunchefen och oppositionsrådet gör detta arbetet i sina nuvarande uppdrag. Det kan 
tillkomma extra kostnader i form av juridisk konsultation, resor och annat. 

Beslutsunderlag 
Tjänstskrivelse Jonatan Alamo Block, Kommunchef 2021-04-20 
Motion, 2020-12-19 
KSAU 2021-05-04/ § 48 

Beslutsförslag under mötet 
Samuel Gonzalez Westling (V) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommun-
fullmäktige att bifalla motionen. 

Expedieras 
Akten 
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§ 57 Besvarande av motion om gratis broddar 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Reservation 
Margon Johansen (SD) reserverar sig mot beslutet till fördel för sitt förslag. 

Ärende 
Sverigedemokraterna har lämnat in en motion om att erbjuda Hoforsbor över 65år gratis 
broddar. Sverigedemokraterna föreslår därför kommunfullmäktige besluta: 

 Att Hofors kommun tar fram ett förslag för hur alla Hoforsbor äldre än 65 år kan 
erbjudas gratis broddar. 

 Att man två år efter genomförandet utvärderar om några positiva effekter upp-
nåtts. 

 
Kommunstyrelsen har tagit del av forskning som är gjord av Karlstads universitet. Den är 
tyvärr inte helt uppdaterad, men det ger förhoppningsvis en liten bild av det de kommit 
fram till från bland annat en fallstudie från Göteborgs kommun 2017-2019 samt en enkät-
studie om faktorer som bidrar till broddanvändning. Karlstad universitet har en doktorand 
som för tillfället arbetar med en större studie där de försöker se på effekter i fler kommu-
ner som tidigare har delat ut gratis broddar i olika form. De har kommit en bit på vägen, 
men är inte helt färdiga med sina analyser ännu (hoppas ha resultat till våren).  
 
Preliminärt sett kan de tyvärr ge ett litet tråkigt ”forskarsvar” och säga att de inte är helt 
säkra på om dessa program är samhällsekonomiskt lönsamma. I Göteborg verkar man ha 
lyckats få till en effekt åtminstone under första året som enligt deras skattningar innebär 
att programmet där skulle vara motiverat från ett samhällsekonomiskt perspektiv, men det 
är med mycket osäkerhet och variation att beakta. Där hade man exempelvis ett väldigt 
stort program (skickade ut kuponger till hela befolkningen 65+ och, som jag förstår det, 
hade en del samarbeten med olika affärer runtom i staden som fungerade som utdelnings-
platser). Ungefär 60 % av kupongerna byttes in mot ett par broddar, vilket tyder på att man 
i det fallet nått ut till en stor del av befolkningen.  
 
När de nu går vidare och tittar på det i fler kommuner och försöker väga ihop resultaten till 
en genomsnittseffekt så ser de varken lika stor inverkan på användning eller på halkolyckor 
som i Göteborg. Analyserna är inte helt färdiga än, men det är åtminstone den riktning som 
det pekar åt just nu. Många kommuner har haft betydligt minder satsningar än i Göteborg, 
vilket nog delvis kan förklara detta resultat. En annan förklaring kan också vara att de som 
kan tänkas nappa på denna typ av utdelning i stor grad hade införskaffat ett par broddar på 
egen hand oavsett om det är gratis eller ej; de ser bland annat att man i kommuner där det 
snöar mycket har en ganska hög användningsgrad även utan denna typ av utdelning (sär-

Dnr 2019/15 
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skilt Norrländska kommuner). Förutsättningarna för lyckat program varierar nog alltså en 
del beroende på underliggande användning i populationen samt risk för halka. 
 
Sverigedemokraterna hänvisar till ”Statens beredning för medicinsk utvärdering” där finns 
inget som styrker att broddar har någon samhällsekonomisk effekt. Så tyvärr finns det inga 
klara besked i dagsläget, men en inriktning från flera års forskningar som påvisar att det 
idag inte finns något som tyder på att dela ut gratis broddar har någon samhällsekonomiskt 
effekt. 
 
Utifrån samtal med chefer inom äldreomsorgen och hemtjänsten i Hofors kommun har 
kommunen idag inte sett att halkan har påverkat och gett någon ökad belastning i verk-
samheten. 

Ekonomisk kalkyl 
Hofors kommun har idag även ett ansträngt ekonomiskt läge att ta hänsyn till vilket inne-
bär att skulle kommunen dela ut broddar idag pratar vi om summor kring 500 000 och 
uppåt. 
 
I Hofors bor det ca: 2500 personer som fyllt 65år. Att erbjuda alla dessa broddar skulle 
medföra en kostnad om ca 500 000 kronor. Livslängden på ett par broddar är ca: 3-5 år så 
erbjudandet skulle behöva förnyas var 3e-5e år. Det blir även en löpande kostnader för 
varje ny individ som fyller 65år. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Per Lindholm, Verksamhetsutvecklare, 2020-10-01 
Bonander Holmberg, 2019, Gothenburg Individual and contextual factors associated with 
the use of anti-slip devices according to a Swedish national survey 
Yttrande från socialnämnden 2019- 08-26  
Motion 
KSAU 2021-05-04/ § 49 

Beslutsförslag under mötet 
Arne Evertsson (L) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige 
att avslå motionen. 
 
Margon Johansen (SD) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäk-
tige att bifalla motionen. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut; Arne Evertssons (L) förslag samt 
Margon Johansens (SD) förslag. Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar 
att Kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Arnes Evertssons (L) förslag. 
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Expedieras 
Socialnämnden 
Akten 
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§ 58 Rapportering av delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna rapporteringen. 

Ärende 
Rapportering av delegationsbeslut under perioden 2021-03-20 – 2021-05-07: 
 

Löpnr Ärende Handläggare Reg.datum 

496/2021 Ordförandebeslut: Remissvar Tillgängliga stränder - 
ett mer differentierat strandskydd (SOU 2020:78) 

Linda-Marie 
Anttila 

2021-05-05 

332/2021 Ordförandebeslut - Remissvar gällande promemo-
rian om frivillig skattskyldighet för mervärdesskatt 
vid uthyrning av lokaler 

Linda-Marie 
Anttila 

2021-04-30 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, Linda Höglin Kanslichef, 2021-05-07 

Expedieras 
Akten 
 

Dnr 2021/1001 
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§ 59 Rapportering av meddelanden 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna rapporteringen. 

Ärende 
Rapportering av meddelanden för perioden 2021-03-20 - 2021-05-07: 
 

Löpnr Ärende Avsändare Reg.datum 

281/2021 Protokoll Hofors kommunhus 2021-03-16 Hofors kommunhus AB 2021-03-
22 

352/2021 Brev angående medfinansiering av för-
längd programperiod för Leader 

Leader Gästrikebygden 2021-03-
31 

366/2021 Protokoll Gästrike Vatten AB:s styrelse-
möte 2021-03-25 

Gästrike Vatten AB 2021-04-
01 

403/2021 Granskning av bokslut och årsredovisning 
2020 Hofors kommun 

Revisionen 2021-04-
14 

404/2021 Skrivelse om förslag till senare vägkants-
slåtter och återställning av blomrika väg-
kanter 

Naturskyddsföreningen i 
Hofors Torsåker 

2021-04-
14 

405/2021 Huvudöverenskommelse HÖK 21 med 
Lärarförbundets och Lärarnas Riksför-
bunds Samverkansråd 

Sveriges Kommuner och 
Regioner 

2021-04-
14 

410/2021 Protokoll Hofors Vatten ABs styrelsemöte 
2021-03-25 inkl. preliminär budgetram 

Hofors Vatten 2021-04-
15 

433/2021 Överförmyndarnämndens protokoll 2021-
04-20 

Överförmyndarnämnden 2021-04-
23 

434/2021 Överförmyndarnämnden i Västra Gäst-
rikland 2021-04-20 

Överförmyndarnämnden 2021-04-
23 

445/2021 KF 2021-04-20/ § 26 Beviljande av an-
svarsfrihet 

Kommunfullmäktige 2021-04-
27 

448/2021 KF 2021-04-20/ § 29 Rapportering av 
obesvarade motioner och medborgarför-
slag 2021 

Kommunfullmäktige 2021-04-
28 

449/2021 KF 2021-04-20/ § 30 Medborgarförslag 
om utegym i Torsåker, anmälan 

Kommunfullmäktige 2021-04-
28 

450/2021 KF 2021-04-20/ § 31 Motion om differen-
tierade förskoleavgifter för ökad jämlik-
het, anmälan 

Kommunfullmäktige 2021-04-
28 

 

Dnr 2021/1002 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Linda Höglin, Kanslichef 2021-05-07 

Expedieras 
Akten 
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§ 60 Information/rapportering 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tacka för informationen. 

Ärende 
Kommunstyrelsen informeras om: 

 Coronaläget 

 Samordningsförbund Gävleborg och möjligheten att söka bidrag 

 Rekrytering av ny kommunchef samt tillförordnad kommunchef 

 Dialogen med samrådet för finskt förvaltningsområde 

Beslutsunderlag 
Muntlig information Jonatan Alamo Block, kommunchef, Kenneth Axling, representant 
samordningsförbundet, Linda-Marie Anttila, Kommunstyrelsens ordförande och Anne Pers-
son, representant finskt förvaltningsområde 
 

Dnr  
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§ 61 Initiativärende om att avsluta samarbetet med ABF Hofors 
och stoppa de ekonomiska bidragen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå ärendet. 

Reservation 
Margon Johansen (SD) reserverar sig mot beslutet till fördel för sitt förslag. 

Ärende 
Margon Johansen (SD) har inkommit med ett initiativärende om att kommunen ska avsluta 
samarbetet med ABF Hofors och stoppa de ekonomiska bidragen. Johansen framför i sin 
skrivelse att ABF i Ockelbo kommun har beslutat att avsluta anställningen för en fritidsledare, 
enbart beroende på dennes medverkan i nyhetsmedia om vilket parti personen röstar på. ABF 
har gått ut med att man som organisation står bakom beslutet.  
 
Utifrån detta föreslår Johansen att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
att 

 Hofors kommun avslutar samarbetet med ABF. 

 Hofors kommun stoppar ekonomiska bidrag från kommunen till ABF. 

 ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att verkställa beslutet och återrappor-
tera eventuella behov av åtgärder till följd av de två föregående att-satserna. 

Beslutsunderlag 
Initiativärende, 2021-05-07 

Beslutsförslag under mötet 
Linda-Marie Anttila (S), Samuel Gonzalez Westling (V), Arne Evertsson (L) och Jakob Staland 
(C) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att avslå ärendet. 
 
Margon Johansen (SD) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att överlämna ärendet till 
förvaltningen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut; Linda-Marie Anttilas (S) m.fl. 
förslag samt Margon Johansens (SD) förslag. Ordförande ställer först förslaget om att ären-
det ska avgöras idag mot att skicka ärendet för beredning och finner att Kommunstyrelsen 
beslutat att ärendet ska avgöras idag. Ordförande konstaterar att det därmed endast finns 
ett förslag kvar; att avslå ärendet. 

Expedieras 
Akten 

Dnr 2021/47 


